

WRHA Population and Public Health Program Services

Healthy Parenting and Early Child Development

Healthy Parenting and Early Child Development services promote growth and development of children from preconception through to early childhood. Services include reproductive health education and counselling, nursing support for families with babies and young children, Families First resources, Healthy Baby groups, child and youth health services, and breastfeeding support clinics.

Communicable Disease Control

CDC services include communicable disease management, outbreak investigation, immunization, Travel Health and Tropical Medicine, sexually transmitted and blood borne infection management and the Street Connections program. Services are available over the telephone, in the home, and at community clinics.

Tobacco Reduction/Substance Use

In partnership with community agencies, Tobacco Reduction services provide smoking cessation resources and implement awareness and education campaigns.

Mental Health Promotion

Mental Health Promotion activities promote positive mental health and work to reduce the negative impact of issues resulting from mental illness.

Physical Activity Promotion

Winnipeg *in motion* increases physical activity opportunities, reduces barriers to participation and builds awareness about the health benefits of regular physical activity in partnership with communities and groups.

Healthy Nutrition

Healthy Nutrition services promote healthy food choices for infants, children, youth and adults, support breastfeeding, and advocate for food security in Winnipeg.

Healthy Sexuality

Healthy Sexuality services promote sexual and reproductive health in the Winnipeg health region.

Injury Prevention

Injury Prevention services reduce or prevent injuries and death arising from a wide variety of causes.

Environmental Health

In partnership with the City of Winnipeg and the Province of Manitoba, Environmental Health services provide information and inspection services focussing on food safety, drinking water quality, standards in housing, waste disposal and air quality.

Surveillance

Surveillance activities provide support for service delivery and health planning through the systematic collection, analysis and interpretation of population health and illness information.

Population and Public Health Services

The Population and Public Health Team includes:

- Public Health Nurses
- Program Specialists
- Community Nutritionists
- Clinical Nurse Specialists
- Families First Home Visitors
- Communicable Disease Coordinators
- Outreach Workers
- Team Managers
- Hepatitis C Counsellors
- Medical Officers of Health
- Unified Referral and Intake Service Nurses



Community Areas

The Winnipeg health region is divided into 12 community areas. For more information about the services available in your neighbourhood, contact your local community office:

St. James/Assiniboia	940-2040
Assiniboine South	940-1950
Fort Garry	940-2015
St. Vital.....	255-4840
St. Boniface	940-2035
Transcona.....	938-5555
River East.....	938-5300
Seven Oaks.....	938-5600
Inkster.....	940-2020
Point Douglas.....	940-2025
Downtown (East).....	940-2274
Downtown (West).....	940-6669
River Heights.....	938-5500

Additional numbers:

24-hour Breastfeeding Hotline.....788-8667

Sexually Transmitted Infections, Blood Borne Infection and Tuberculosis Services
705 Broadway

Street Connections
Days and evenings.....981-0742

Travel Health
Appointment Line.....940-TRIP (8747)

For more information about employment opportunities, visit us on the Web at www.wrha.mb.ca



Direction de la santé
de la population et du public

We assess the health of the population, protect the public from health threats, prevent disease and injury, promote and advocate for good health status of citizens and for reduction in health disparities.



Winnipeg Regional
Health Authority
Caring for Health

Office régional de la
santé de Winnipeg
À l'écoute de notre santé

Services de la Direction de la santé de la population et du public de l'ORSW

L'art d'être parent et le développement des jeunes enfants

Les services relatifs à l'art d'être parent et au développement des jeunes enfants favorisent la croissance et le développement des enfants, de la période qui précède la conception jusqu'à la petite enfance. Ils comprennent des programmes d'éducation et conseils en matière de santé de la reproduction, un soutien infirmier pour les familles qui ont un bébé ou de jeunes enfants, les ressources du programme Les familles d'abord, des groupes Bébé en santé, des services de santé pour les enfants et adolescents et des cliniques de soutien à l'allaitement.

Lutte contre les maladies contagieuses

Les services de Lutte contre les maladies contagieuses comprennent la gestion des maladies transmissibles, les enquêtes sur les épidémies, la vaccination, la Clinique de santé-voyage et de médecine tropicale, la gestion des maladies transmises sexuellement et des maladies transmises par le sang et le programme Street Connections. Les services sont offerts par téléphone, à domicile et dans des cliniques communautaires.

Lutte contre le tabagisme et la toxicomanie

En partenariat avec des organismes communautaires, les services de lutte contre le tabagisme offrent des activités d'abandon du tabac et organisent des campagnes de sensibilisation et d'éducation.

Promotion de la santé mentale

Les activités de Promotion de la santé mentale font la promotion d'une bonne santé mentale et travaillent à diminuer les répercussions néfastes des maladies mentales.

Promotion de l'activité physique

En partenariat avec des groupes et collectivités, le programme « *En mouvement* » de Winnipeg travaille à augmenter les occasions de faire de l'activité physique, à réduire les obstacles à la participation et à sensibiliser les gens aux bienfaits de l'activité physique régulière pour la santé.

Bonne nutrition

Les services de bonne nutrition encouragent les choix alimentaires sains pour les bébés, les enfants, les adolescents et les adultes, appuient l'allaitement et militent pour la salubrité des aliments à Winnipeg.

Vie sexuelle saine

Les services de vie sexuelle saine encouragent une vie sexuelle et génésique saine dans la région sanitaire de Winnipeg.

Prévention des blessures

Les services de Prévention des blessures réduisent ou préviennent les blessures et décès consécutifs à une grande variété de causes.

Santé de l'environnement

En partenariat avec la ville de Winnipeg et la province du Manitoba, les services de santé de l'environnement fournissent des services d'information et d'inspection axés sur la salubrité des aliments, la qualité de l'eau potable, les normes de logement, l'élimination des déchets et la qualité de l'air.

Surveillance

Les activités de surveillance apportent un soutien à la prestation des services et à la planification sanitaire par la collecte systématique, l'analyse et l'interprétation de données sur la santé de la population et les maladies.

Direction de la santé de la population et du public

L'équipe de la Direction de la Santé de la population et du public comprend les professionnels suivants :

- Infirmiers/infirmières de santé publique
- Spécialistes de programmes
- Nutritionnistes communautaires
- Spécialistes en soins infirmiers cliniques
- Visiteurs/visiteuses à domicile du programme Les familles d'abord
- Coordonnateurs/coordonnatrices des maladies contagieuses
- Travailleurs/travailleuses d'extension des services
- Gestionnaires chefs d'équipe
- Conseillers/conseillères sur l'hépatite C
- Médecins hygiénistes
- Infirmiers/infirmières du système unifié d'aiguillage et d'accueil



Zones communautaires

La région sanitaire de Winnipeg se divise en 12 zones communautaires. Pour avoir de plus amples renseignements sur les services offerts dans votre quartier, veuillez communiquer avec le bureau de votre zone :

St. James/Assiniboia.....	940-2040
Assiniboine Sud.....	940-1950
Fort Garry.....	940-2015
Saint-Vital.....	255-4840
Saint-Boniface.....	940-2035
Transcona.....	938-5555
River East.....	938-5300
Seven Oaks.....	938-5600
Inkster.....	940-2020
Point Douglas.....	940-2025
Centre-ville (est).....	940-2274
Centre-ville (ouest).....	940-6669
River Heights.....	938-5500

Autres numéros :

Ligne téléphonique de soutien à l'allaitement 24 heures sur 24.....788-8667

Services de lutte contre les infections transmises sexuellement, les infections transmises par le sang et la tuberculose
705, rue Broadway.....940-2210

Street Connections
Le jour et en soirée.....981-0742

Service de rendez-vous à l'intention des voyageurs.....940-TRIP (8747)

Pour avoir de plus amples renseignements sur les possibilités d'emploi, visitez-nous sur le Web à www.wrha.mb.ca.



Population and Public Health

Nous évaluons la santé de la population, protégeons le public contre les dangers pour la santé, prévenons les maladies et les blessures, visons et revendiquons un bon état de santé pour les citoyens et la réduction des disparités sur le plan de la santé.



Winnipeg Regional Health Authority
Caring for Health

Office régional de la santé de Winnipeg
À l'écoute de notre santé